
Protokół Nr IX/8/2024 

z VIII sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 3 grudnia 2024 r. 

 

Sala narad Urzędu Gminy w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Paweł Przybyło, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 14 radnych (nieobecny Pan P. Frączek), 

co stanowi quorum i Rada może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący 

powiedział iż radni otrzymali zaproponowany porządek, zapytał czy ktoś chce wprowadzić 

zmiany, w związku z tym że nikt nie zaproponował zmian poddał go pod głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wykraczającego poza  budżet 

2024 roku, z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Sporządzenie  planu ogólnego 

gminy” 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/47/24 Rady Gminy Rakszawa                               

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2024 - 2031 

6. Informacja Przewodniczącego Rady z działań podejmowanych w okresie pomiędzy 

sesjami 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

8. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIV/252/18 Rady Gminy Rakszawa                    

z dnia 21 czerwca 2018 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania                                 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak 

również trybu ich pobierania 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania, 

wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu rozliczania wykonywania tych usług, 

warunków odpłatności za usługi sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także trybu ich pobierania 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członków Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Rakszawa za udział w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Łańcuckiego zadania publicznego 

polegającego na „Letnim i zimowym utrzymaniu chodników przy drogach 

powiatowych na terenie Gminy Rakszawa z wyłączeniem remontów, modernizacji                       

i budowy chodników” 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2024 

14. Wnioski i zapytania radnych 

15. Sprawy różne 

16. Zakończenie sesji 



Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołu z VII sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu, 

w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu                     

z VII sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad  

tj. podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wykraczającego poza  budżet 2024 

roku, z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Sporządzenie  planu ogólnego gminy”,                          

o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż aby móc realizować zadanie pn. „Sporządzenie  planu ogólnego 

gminy”, zgodnie z harmonogramem wykonawcy  konieczne jest podjęcie uchwały wyrażającej 

zgodę na zaciągnięcie zobowiązania finansowego wykraczającego poza rok budżetowy 2024 r. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały, zapytał czy radni chcą 

jeszcze zabrać głos w temacie tej uchwały, w  związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął 

dyskusję, po czym poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zaciągnięcia zobowiązania 

wykraczającego poza  budżet 2024 roku, z przeznaczeniem na realizację zadania pn. 

„Sporządzenie  planu ogólnego gminy”. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wykraczającego poza  budżet 2024 roku, 

z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Sporządzenie  planu ogólnego gminy” będzie 

miała Nr VIII/48/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 3 grudnia 2024 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/47/24 Rady Gminy Rakszawa w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2024 – 2031, o przybliżenie 

projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż ta uchwała wprowadza zmiany w załączniku nr 2 do tej uchwały, 

dotyczy on przedsięwzięć, był tam wpisany plan ogólny gminy, ale w związku z tym, że jest to 

zadanie roczne nie powinno być tam wpisane, dlatego też zachodzi konieczność wprowadzenia 

korekty do tej uchwały i podjęcie drugiej uchwały o zaciągnięciu zobowiązań na rok następny. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały, zapytał czy radni chcą 

jeszcze zabrać głos w temacie tej uchwały, w  związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął 

dyskusję, po czym poddał pod głosowanie uchwałę zmieniającą uchwałę Nr VII/47/24 Rady 

Gminy Rakszawa w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2024 

– 2031. 



W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę Nr VII/47/24 Rady Gminy Rakszawa w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2024 – 2031, będzie miała                           

Nr VIII/49/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 3 grudnia 2024 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt piąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

 Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. informacji Przewodniczącego Rady z działań podejmowanych w okresie pomiędzy sesjami. 

Pan Przewodniczący powiedział, iż w okresie międzysesyjnym odbywał spotkania                                    

z mieszkańcami Gminy, kilka spotkań z Panem Wójtem, spotkania te dotyczyły projektu 

budżetu, ponadto uczestniczył w łączonym posiedzeniu komisji stałych, tematem przewodnim 

tego posiedzenia było omówienie projektu budżetu na rok 2025, dodał iż jutro odbędzie się 

kolejne posiedzenie Komisji Rewizyjnej, która ostatecznie zaopiniuje projekt budżetu. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt szósty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, iż w okresie międzysesyjnym brał udział w szkolnych obchodach Święta 

Niepodległości organizowanych w Szkole Podstawowej Nr 1 w Rakszawie, wraz z Panią 

Dyrektor Szkoły i Panem sołtysem Wydrza brał udział w podsumowaniu konkursu „Piękna 

Wieś Podkarpacka”, Wydrze zajęło szóste miejsce, otrzymało nagrodę – odkurzacz, który Pan 

sołtys przekazał Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wydrzu, ponadto brał udział                                  

w Koncercie Pieśni Patriotycznych organizowanym przez Szkołę Podstawową Nr 3                                    

w Rakszawie, w spotkani z rodzicami dzieci ze Żłobka, na tym spotkaniu zostały omówione 

sprawy związane z nowym naborem, związanym z przebudową istniejącego żłobka. Pan Wójt 

uczestniczył w obchodach 80-ciolecia powstania Muzeum Zamku w Łańcucie, ponadto wziął 

udział w spotkaniu sprawozdawczym Koła Wędkarskiego RAK w Rakszawie. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, a następnie uznał punkt siódmy 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy, 

o przybliżenie tego tematu poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz powiedziała, iż na poprzedniej sesji zostały podjęte uchwały: 

− Uchwała Nr VII/40/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 4 listopada 2024 roku zmieniająca 

uchwałę w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dzieci w Publicznym Żłobku w Rakszawie 

i maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie – uchwała została przesłana do 

Dziennika Urzędowego Województwa Podkarpackiego i została opublikowana 

15.11.2024 r. pod poz. 4855,   



− Uchwała Nr VII/41/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 4 listopada 2024 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa – 

ta uchwała jest na etapie wyceny, 

− Uchwała Nr VII/42/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 4 listopada 2024 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa – 

ta uchwała jest na etapie wyceny, 

− Uchwała Nr VII/43/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 4 listopada 2024 roku w sprawie 

przyjęcia regulaminu korzystania z integracyjnego, ogólnodostępnego placu zabaw w 

miejscowości Rakszawa – uchwała została przesłana do Dziennika Urzędowego 

Województwa Podkarpackiego i została opublikowana 22.11.2024 r. pod poz. 4975, 

− Uchwała Nr VII/44/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 4 listopada 2024 roku w sprawie 

uchylenia Uchwały Nr VI/39/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 7 października 2024 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do porozumienia, którego liderem jest 

Powiat Łańcucki dotyczącego opracowania i wdrażania Strategii Rozwoju 

Ponadlokalnego do 2030 roku dla obszaru funkcjonalnego obejmującego Gminy: 

Białobrzegi, Łańcut, Markowa, Rakszawa, Żołynia oraz Powiat Łańcucki, a także 

określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym 

trybu konsultacji społecznych – uchwała została zrealizowana, 

− Uchwała Nr VII/45/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 4 listopada 2024 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na przystąpienie do porozumienia, którego liderem jest Powiat 

Łańcucki dotyczącego opracowania i wdrażania Strategii Rozwoju Ponadlokalnego do 

2030 roku dla obszaru funkcjonalnego obejmującego Gminy: Białobrzegi, Łańcut, 

Markowa, Rakszawa, Żołynia oraz Powiat Łańcucki – uchwała w trakcie realizacji, 

− Uchwała Nr VII/46/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 4 listopada 2024 roku w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2024 – uchwała w trakcie 

realizacji,  

− Uchwała Nr VII/47/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 4 listopada 2024 roku w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2024 – 2031 – 

uchwała w trakcie realizacji. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Sekretarz, a następnie uznał punkt ósmy 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIV/252/18 Rady Gminy Rakszawa z dnia 

21 czerwca 2018 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał Głos Pani M. Babiarz – Kierownikowi Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Pani M. Babiarz powiedziała, iż kwota jak a była wpisana w uchwale za te usługi była 

niezmieniana od 2018 roku, jest nieadekwatna do obowiązujących obecnie stawek rynkowych 

i faktycznych wydatków ponoszonych na ten cel, zmiana jaka jest proponowana wprowadza 

taki sposób ustalania opłaty, że nie będzie konieczności uchwalania tej opłaty co roku, koszt 1 

godziny usług opiekuńczych stanowi iloraz wydatków Gminy Rakszawa na wynagrodzenia 

osób świadczących usługi opiekuńcze i liczby godzin usług opiekuńczych w roku 

poprzedzającym przyznanie usług, obecnie będzie to stawka około 45,00 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Kierownik powiedział, iż ta uchwała była 

omawiana na posiedzeniu komisji stałych, o przedstawienie opinii poprosił Przewodniczącego 

Komisji Społecznej. 



Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt uchwały był omawiany na 

posiedzeniu, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały nr LIV/252/18 Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 czerwca 2018 r. w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób                                

z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Podjęta uchwała będzie miała Nr VIII/50/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 3 grudnia 2024 roku 

w sprawie zmiany uchwały nr LIV/252/18 Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 czerwca 2018 r.                           

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze                            

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania.  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt dziewiąty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania, wymiaru 

i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu rozliczania wykonywania tych usług, warunków 

odpłatności za usługi sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat, a także trybu ich pobierania. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu 

tej uchwały poprosił Pana Wójta.  

Pan Wójt oddał głos Pani M. Babiarz. 

Pani M. Babiarz powiedziała, iż zmiana ustawy dała możliwość podjęcia przez Gminę uchwały, 

która daje możliwość wprowadzenia usług sąsiedzkich, usługi sąsiedzkie to pomoc sąsiada                   

w różnych drobnych czynnościach, które nie wymagają ani specjalistycznej wiedzy, ani 

specjalistycznych umiejętności, które musi posiadać opiekunka, czy opiekunka specjalistyczna. 

W ustawie zapisano, że Rada ma określić warunki przyznawania tych usług, jaki będzie wymiar 

godzin i zakres usług sąsiedzkich, ta uchwała wszystko to obejmuje, mówi też ile ta usługa 

będzie kosztowała. Pani Kierownik powiedziała, iż propozycja jest taka, aby ta usługa 

kosztowała 117% minimalnej stawki godzinowej, minimalnego wynagrodzenia za pracę,                       

w przyszłym roku da to kwotę około 35,00 zł, z osobą, która ma świadczyć takie usługi można 

zawrzeć umowę, proponowany wymiar czasu, to 25 godzin w ciągu miesiąca, czyli 5 – 6 godzin 

tygodniowo. Pani M. Babiarz powiedziała, iż usługi sąsiedzkie nie są zadaniem obligatoryjnym, 

a fakultatywnym, Gmina nie ma obowiązku świadczenia takich usług, niemniej jednak patrząc 

na to, co działo się w ubiegłym roku, kiedy to był „wielki bum na usługi sąsiedzkie”, były 

środki zewnętrzne na ten cel, taka sytuacja może się powtórzyć, może pojawić się możliwość 

pozyskania środków, dlatego też należy podjąć taką uchwałę, gdyż bez niej nie będzie można 

tych środków pozyskać.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Kierownik, po czym otworzył dyskusję                         

w temacie tej uchwały. 

Pani M. Janas – Piwińska zapytała, czy osoba która będzie potrzebowała, żeby sąsiad jej 

pomagał będzie partycypować w kosztach tej usługi, czy wszystko będzie pokryte ze środków 

pozyskanych z programów.  



Pani M. Babiarz powiedziała, iż jest to uzależnione od tego, co w programie jest zapisane,                      

w ubiegłym roku w większości przypadków były to usługi nieodpłatne dla osoby korzystającej, 

natomiast gdybyśmy my się zdecydowali na takie usługi, to osoba która z tych usług korzysta 

ponosi odpłatność, kwota opłaty jest niższa niż za usługi opiekuńcze, nie można 

wykorzystywać środków własnych na tego typu usługi. 

Pani M. Janas – Piwińska zapytała, czy jeżeli Ministerstwo w przyszłym roku uruchomi taki 

program, to mieszkańcy będą się mogli zgłaszać i z niego korzystać. 

Pani M. Babiarz powiedziała, iż uchwała nieco wyprzedza fakty, niemniej jednak takie osoby 

mogą się zgłaszać cały czas, dzięki temu jest możliwość rozpoznania, jakie są potrzeby w tym 

zakresie.   

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia szczegółowych warunków przyznawania, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, 

sposobu rozliczania wykonywania tych usług, warunków odpłatności za usługi sąsiedzkie oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także trybu ich 

pobierania. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Podjęta uchwała będzie miała Nr VIII/51/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 3 grudnia 2024 roku 

w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania, wymiaru i zakresu usług 

sąsiedzkich, sposobu rozliczania wykonywania tych usług, warunków odpłatności za usługi 

sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat,                       

a także trybu ich pobierania. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt dziesiąty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Rakszawa za udział w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosił Pana Wójta.  

Pan Wójt oddał głos Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz powiedziała, iż ekwiwalent o którym mowa w uchwale wypłaca się zgodnie                     

z zapisami art. 15 ust. 1 – 2 ustawy z dnia 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych, 

najważniejsze w tej chwili jest to, żeby wywiązać się z zapisu, który mówi, że wysokość 

ekwiwalentu pieniężnego ustal się nie rzadziej niż raz na 2 lata, poprzednia uchwała była 

podjęta w 2022 roku. Pani Sekretarz powiedziała, iż zapisy uchwalanej uchwały różnią się od 

poprzedniej tym, że w § 1 dodany jest zapis, iż ekwiwalent przysługuje także kandydatowi na 

strażaka ratownika OSP, jeżeli chodzi o stawki, to te się nie zmieniają, zostają w takiej 

wysokości, jak dwa lata temu. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Sekretarz, a następnie otworzył dyskusję                   

w temacie tej uchwały, powiedział iż projekt tej uchwały był omawiany na ostatnim 

posiedzeniu Komisji i uzyskał pozytywną opinię. Pan Przewodniczący zapytał czy radni chcą 

zabrać głos, w związku z brakiem chętnych zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Rakszawa za udział w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  



„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Podjęta uchwała będzie miała Nr VIII/52/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 3 grudnia 2024 roku 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży 

Pożarnych Gminy Rakszawa za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu 

lub ćwiczeniu. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt jedenasty porządku obrad za wyczerpany. 

  

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Łańcuckiego zadania publicznego 

polegającego na „Letnim i zimowym utrzymaniu chodników przy drogach powiatowych na 

terenie Gminy Rakszawa z wyłączeniem remontów, modernizacji i budowy chodników”. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż przygotował uchwałę dotyczącą przejęcia od Powiatu zadania 

publicznego polegającego „Letnim i zimowym utrzymaniu chodników przy drogach 

powiatowych na terenie Gminy Rakszawa, Gmina tak naprawdę utrzymuje te chodniki, 

odśnieża je zimą, jeżeli uchwała zostanie podjęta wówczas Gmina będzie utrzymywać chodniki 

zgodnie z przepisami, do tej pory część pracowników wykonywało takie usługi na chodnikach 

powiatowych, bez porozumień, co mogło doprowadzić do sytuacji niekorzystnych prawnie dla 

Gminy. Pan Wójt powiedział, iż rozmawiał z Panią Dyrektor ZDP, która powiedziała, iż 

chodniki były utrzymywane przez Gminę, Powiat ich nie odśnieżał, dodał że większość gmin 

ma już takie porozumienie, w związku z nim odpłatność przy remontach chodników wynosi 

50/50, jeżeli takiego porozumienia nie ma wówczas ta odpłatność wynosi 75/25, np. koszt 

remontu chodnika w Węgliskach wynosi 60.000,00 zł, podpisując porozumienie Gmina płaci 

30.000,00 zł i Powiat płaci 30.000,00 zł, jeżeli porozumienia nie ma, wówczas koszt Gminy 

wynosi 45.000,00 zł, a koszt Powiatu to 15.000,00 zł. Pan Wójt powiedział, iż Gmina Żołynia 

ma podobną ilość chodników powiatowych, w związku z czym w budżecie na zimowe 

utrzymanie chodników zaplanował podobną kwotę 5.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                             

w sprawie tej uchwały. 

Pan S. Piersiak powiedział, iż na ostatnim posiedzeniu komisji była długa dyskusja na ten temat, 

ma wątpliwości, które wiążą się z odpowiedzialnością za ten chodnik, za wszystkie zdarzenia, 

które mogą tam wystąpić. Pan radny zastanawia się, czy nie ma innej formy, gdyż tak czy 

inaczej Gmina utrzymuje te chodniki, może można zawrzeć jakieś porozumienie z Powiatem, 

że będziemy je odśnieżać.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał Pana S. Piersiak, czego chciałby uniknąć. 

Pan S. Piersiak powiedział, iż chciałby uniknąć, w przypadku jakiegoś wypadku wypłaty przez 

Gminę odszkodowań, powiedział iż pamięta zdarzenie, kiedy na drodze gminnej w której była 

dziura chłopak „się porozbijał” i Gmina musiała zapłacić spore odszkodowanie. Jeżeli chodnik 

będzie oblodzony, albo słabo odśnieżony, to może dojść do podobnej sytuacji, 

odpowiedzialność spadnie na Gminę.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jeżeli Pan Wójt podpisze inne porozumienie żeby 

móc odśnieżać, o czym Pan radny wspomniał, to w takim przypadku również bierze 

odpowiedzialność zadbania o te chodniki. Pan Przewodniczący powiedział, iż zapisy 

porozumienia są takie, że zawierane jest na rok, ale też w każdej chwili Pan Wójt będzie mógł 

z niego zrezygnować i dbanie o chodniki oddać z powrotem do Powiatu. 

Pan S. Piersiak powiedział, iż nie jest przeciwnikiem, żeby Gmina odśnieżała chodniki, tylko 

przedstawił swoje obawy. 

Pan Wójt powiedział, iż wzór porozumienia jest określony przez Powiat i albo je akceptujemy, 

albo nie akceptujemy, porozumienie obowiązuje rok, Gmina ma prawo miesięcznego 



wypowiedzenia. Jeżeli chodzi o odpowiedzialność, to Gmina jest ubezpieczona od tego rodzaju 

różnych zdarzeń, podjęcie tej uchwały powoduje to, że Gmina może realizować te prace 

zgodnie z przepisami, do tej pory pracownik Gminy, gminnym traktorkiem odśnieżał chodnik, 

który nie należał do Gminy, co by było w sytuacji, gdyby wówczas doszło do zdarzenia 

drogowego, ta osoba wykonywała czynności, których nie powinna wykonywać. Zawarcie 

porozumienia skutkuje tym, że Gmina wie za co odpowiada, mieszkańcy są zadowoleni, jeżeli 

chodnik będzie nieodśnieżony, to mieszkańcy będą dzwonić do Gminy, nie do Powiatu, czy 

wówczas tym mieszkańcom należy odpowiadać, żeby dzwonili do Starostwa. 

Pan B. Kłosowski powiedział, iż podziela obawy Pana S. Piersiak, rozumie że treść 

porozumienia jest narzucona przez Powiat bez możliwości negocjacji, może lepszym 

rozwiązaniem byłoby przekazać Powiatowi środki na odśnieżanie chodników, żeby to Powiat 

je odśnieżał, żeby nie brać na siebie odpowiedzialności. 

Pan Wójt powiedział, iż Gmina i mieszkańcy mają lepsze informacje o tym, gdzie jest więcej 

śniegu i w jakiej kolejności trzeba odśnieżać chodniki, Gmina może szybciej zadziałać, ta forma 

będzie bardziej skuteczna. 

Pani B. Krupa – radca prawny odnosząc się do kwestii narzucenia wzoru porozumienia 

powiedziała, iż to porozumienie zostało sprawdzone pod względem formalno – prawnym przez 

kancelarię, sprawdzone zostały kwestie zabezpieczenia Gminy, jeżeli Gmina bierze na siebie 

odśnieżanie chodników, to niemożliwym jest wyłączenie z tego odpowiedzialności, jak 

zauważył Pan Wójt Gmina jest ubezpieczona od tego typu zdarzeń. Pani radca powiedziała, że 

gdyby było tak jak w latach poprzednich, że Gmina odśnieżałaby bez porozumienia, to                              

w sytuacji zdarzenia, później prowadzone byłoby dochodzenie, Powiat miał odśnieżać, ale tego 

nie robił, odśnieżał Pan, którego nie powinno tam być, mieszkańcy oczekują od Gminy, aby 

chodnik był odśnieżony i to tu będą dzwonić, a nie do Powiatu. 

Pan D. Pokrzywa powiedział, że tym zadaniem będzie się zajmowała gminna spółka, wyraził 

nadzieję, że firma ta dysponuje odpowiednim sprzętem, że za chwilę nie okaże się, iż nie mają 

takiego sprzętu i będą chcieli od Gminy dofinansowanie na jego zakup.  

Pan Wójt powiedział, iż Spółka do tej pory zajmowała się odśnieżaniem dróg gminnych, 

odśnieżanie chodników będzie jej dodatkowym zadaniem, z którym powinna sobie poradzić.  

Pan B. Kłosowski powiedział, iż w porozumieniu nie ma zapisów dotyczących korzyści, jakie 

Gmina ma mieć przy remontach, czy budowie chodników, że finansowanie tych zadań ma 

wynosić 50/50. 

Pan Wójt powiedział, iż Powiat ma stosowne zarządzenie w tej sprawie i ono reguluje kwestie 

związane z dofinansowaniem budowy i remontu chodników w przypadku, kiedy Gmina ma 

podpisane porozumienie dotyczące utrzymania chodników dofinansowanie wynosi 50/50, 

jeżeli takiego porozumienie nie ma, wówczas finasowanie jest w stosunku 75/25. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chce zabrać głos, w związku z brakiem 

chętnych zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przejęcia 

od Powiatu Łańcuckiego zadania publicznego polegającego na „Letnim i zimowym utrzymaniu 

chodników przy drogach powiatowych na terenie Gminy Rakszawa z wyłączeniem remontów, 

modernizacji i budowy chodników”. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 1  

„wstrzymało się” – 2 

Podjęta uchwała będzie miała Nr VIII/53/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 3 grudnia 2024 roku 

w sprawie przejęcia od Powiatu Łańcuckiego zadania publicznego polegającego na „Letnim                  

i zimowym utrzymaniu chodników przy drogach powiatowych na terenie Gminy Rakszawa                     

z wyłączeniem remontów, modernizacji i budowy chodników”. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt dwunasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

 



Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad                      

tj. podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2024. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż projekt uchwały obejmuje następujące zmiany: 

1. Zwiększa się dochody bieżące budżetu  o kwotę 205.379,00 zł, w tym: 

− z podatku od nieruchomości od osób fizycznych kwota 140.000,00 zł; 

− wpływów z podatku od czynności cywilnoprawnych  o kwotę 19.200,06 zł (rozdział 

75616);  

− wpływów z usług zakwaterowania w Schronisku Młodzieżowym   kwota 32.000,00 zł 

(rozdział 85417); 

− środki z Funduszu Pracy na podstawie umowy Nr S-III.206/A/2024 na realizację zadań 

wynikających z odrębnych ustaw w ramach programu asystent rodziny w roku 2024                

w kwocie 14.178,94 zł (rozdział 85504); 

2. Zwiększa się wydatki  budżetu o kwotę 205.379,00 zł, w tym na: 

− wydatki związane z bieżącym funkcjonowaniem Ochotniczych Straży Pożarnych na 

terenie gminy  kwota 15.000,00 zł (rozdział 75412); 

− wydatki związane z utrzymaniem szkół podstawowych kwota 67.200,06 zł (rozdziały 

80101); 

− ekspertyzę geologiczną w ramach zadania Budowa Centrum Opiekuńczo Mieszkalnego 

w Gminie Rakszawa kwota 2.000,00 zł (rozdziały 85395); 

− wydatki związane z bieżącym utrzymaniem schroniska młodzieżowego  kwota 

87.000,00 zł (rozdziały 85417); 

− wydatki w ramach programu asystent rodziny  w kwocie 14.178,94 zł (rozdział 85504);  

− bieżące utrzymanie stadionu sportowego kwota 20.000,00 zł (rozdział 92601); 

W tabeli Nr 3 do niniejszej uchwały zawarto przeniesienia wydatków w ramach zadania 

„Budowa obiektów rekreacyjnych w miejscowości Rakszawa” w ramach środków PFRON 

programu „Dostępna przestrzeń publiczna ’’w związku z rozliczeniem zadania i zwrotu 

niewykorzystanej części dofinansowania. 

Szczegółowe zestawienie dochodów i wydatków według działów i rozdziałów klasyfikacji 

budżetowej oraz zadań inwestycyjnych  zawierają Tabele Nr 1, Nr 2, Nr 3 do  projektu uchwały.  

W załączniku Nr 1 przedstawiono zmianę w planie dochodów i wydatków dla środków 

gromadzonych na wydzielonych rachunkach bankowych dla Szkolnego Schroniska 

Młodzieżowego ”Rakowisko”. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik, po czym otworzył dyskusję                         

w temacie tej uchwały, powiedział że w tej uchwale o 20.000,00 zł zwiększa się środki na 

stadion sportowy KS Włókniarz, na poprzedniej sesji zabezpieczane były środki na zakup 

kompensatora mocy biernej na stadion, to urządzenie miało być zakupione i zamontowane                      

w celu obniżenia kosztów energii na stadionie, zapytał Pana Wójta na jakim to jest etapie. 

Pan Wójt powiedział, iż kompensator mocy biernej miał być zakupiony, ale rozmawiał z jeszcze 

jedną firmą która w tym zakresie działa na rynku, zostało założone urządzenie monitorujące 

pobór energii, dzięki czemu jest pewność, że kompensator mocy biernej obniży koszty, zostało 

to potwierdzone przez trzy firmy. Pan Wójt powiedział, iż czeka na kompleksową wycenę 

usługi, gdyż mają tam być założone jeszcze jakieś urządzenia zabezpieczające, wykonanie tego 

ma w znacznym stopniu obniżyć koszty energii, dodał że czasami rachunki były na 10.000,00 

z czego 8.000,00 zł było za przekroczenie mocy biernej. Pan Wójt wyraził nadzieję, że jeszcze 

w tym tygodniu będzie oferta i będzie można podpisać umowę, a co za tym idzie wykonać 

działania mające na celu obniżenie kosztów energii na stadionie. 

Pani M. Janas – Piwińska powiedziała, iż w budżecie jest założone 2.000,00 zł na ekspertyzę 

geologiczną w ramach zadania Budowa Centrum Opiekuńczo Mieszkalnego w Gminie 



Rakszawa, zapytała czy jest ona potrzebna do tego, aby móc dokładnie określić gdzie będzie 

postawiony budynek, gdyż teren wskazany przez Gminę jest podmokły i blisko rzeki. 

Pan Wójt powiedział, iż ekspertyza jest potrzebna ze względu na to, że w wykonanym 

programie funkcjonalno użytkowym nie ma wskazanych dokładnych informacji związanych                 

z budową tego centrum, ekspertyza pokaże w jakiej formie mają być wykonane fundamenty, 

jest to ważne, żeby później nie zmieniać koncepcji, czy technologii wykonania fundamentów. 

Pan Wójt powiedział, iż lokalizacja tego centrum nie jest przypadkowa, musiały być spełnione 

kryteria i ta lokalizacja te kryteria spełnia, im więcej kryteriów jest spełnione, tym więcej 

punktów można uzyskać. W Województwie Podkarpackim tylko trzy gminy otrzymały 

dofinansowanie na budowę Centrum Opiekuńczo Mieszkalnego. 

Pani M. Janas – Piwinska zapytała, czy Centrum będzie umiejscowione bliżej rzeki, czy bliżej 

łąki. 

Pan Wójt powiedział, iż Centrum będzie zlokalizowane bliżej drogi, nie na terenie OSP. 

Pan D. Pokrzywa zapytał, czy wiadomo o jaką kwotę będą obniżone rachunki na stadionie 

dzięki montażowi urządzenia, jak to będzie procent. 

Pan Wójt powiedział, iż przy kwocie rachunku 10.000,00 zł, nawet 8.000,00 zł było za 

przekroczenie mocy biernej, w związku z czym rachunki mogą być niższe nawet o 80 %. 

Pan D. Pokrzywa zasugerował, aby w następnych latach zamontować tam kolektory słoneczne, 

żeby nagrzewały wodę. 

Pan Wójt powiedział, iż temat obniżenia kosztów był już niejednokrotnie poruszany, na pewno 

będą jeszcze rozmowy na ten temat.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chce zabrać głos, w związku z brakiem 

chętnych zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2024. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 1  

„wstrzymało się” – 1 

Podjęta uchwała będzie miała Nr VIII/54/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 3 grudnia                   

2024 roku w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2024. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzynasty porządku obrad za wyczerpany,                                 

a następnie ogłosił kilka minut przerwy. 

 

Ad. 14 i 15 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady, powiedział iż punkty czternasty                    

i piętnasty, czyli wnioski i zapytania radnych oraz sprawy różne się łączą i płynnie przechodzą 

jeden w drugi, w związku z czym przeszedł do ich realizacji. 

Pan Wójt przywitał Panią M. Przybysz – Ławnicka, która dla naszej Gminy będzie 

przygotowywała Plan Ogólny, poprosił aby przybliżyła krótki zarys, na czym to ma polegać. 

Pan Wójt zaprosił wszystkich mieszkańców dzisiaj na godz. 1700 do sali teatralnej dawnego 

ZSTG, tam odbędzie się spotkanie z Panią M. Przybysz – Ławnicka, będzie ono nagrywane,                     

w związku z czym te osoby, które nie będą mogły w nim uczestniczyć, będą mogły je sobie 

odtworzyć. Pan Wójt oddał głos Pani M. Przybysz – Ławnicka. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jeżeli radni będą mieli pytania w trakcie 

prezentacji, to mogą je zadawać na bieżąco. 

Pan B. Kłosowski zapytał, czy są planowane kolejne takie spotkania w innych częściach Gminy. 

Pan Wójt powiedział, że takie spotkania nie były planowane, takie spotkanie w ramach projektu 

i przetargu jest jedno, jeżeli będą takie potrzeby od mieszkańców, to istnieje możliwość 

zorganizowania takiego spotkania, takie spotkanie będzie przez Gminę płatne, dodał iż te 

osoby, które nie będą mogły uczestniczyć s spotkaniu będą mogły je obejrzeć. 



Pani M. Przybysz – Ławnicka omówiła kwestie związane z obowiązkiem sporządzenia Planu 

ogólnego, który będzie podstawą do przygotowania Planów miejscowych, rok temu weszła                   

w życie „reforma planowania przestrzennego”, Plan ogólny ma zastąpić Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego, Plany ogólne powinny powstać do 31.12.2025 

r., od 1.01.2026 r. stracą moc Studia uwarunkowań, konsekwencją braku planu ogólnego od 

1.10.2026 będzie brak możliwości wydawania decyzji o warunkach zabudowy, nie będzie 

możliwe uchwalanie MPZP, w związku z czym budowane będą tylko te inwestycje, które 

wcześniej uzyskały decyzje o warunkach zabudowy. Plan ogólny nie będzie tak szczegółowy 

jak MPZP, czy Studium uwarunkowań, ten dokument będzie wskazywał jedynie strefy 

planistyczne, kilka wskaźników i obszary uzupełnienia zabudowy, Plan ogólny nie będzie miał 

postaci papierowej, będzie tylko „jedna kartka”, to będzie uchwała i do tego będą dane 

przestrzenne w formacie „gml”, jako załącznik do uchwały, będą odczytywane tylko                                    

i wyłącznie przez przeglądarkę udostępnioną przez Ministerstwo na jego stronie. Pani                           

M. Przybysz – Ławnicka powiedziała, iż prezentacja, którą omawia jest dostępna na stronie 

internetowej Gminy, projektanci mają duże ograniczenia co jest związane z przepisami w tym 

zakresie, a ma to na celu to, żeby wszystkie gminy w Polsce zrobiły to w taki sam sposób, żeby 

Planu były ustandaryzowane, dla mieszkańców ważny jest obszar uzupełnienia zabudowy, 

ponieważ tylko w takim obszarze będzie można wydawać decyzje o warunkach zabudowy.                 

W tej chwili decyzje o warunkach zabudowy są wydawane bez większych ograniczeń, bez 

terminu ważności, natomiast od 1.01.2026 r.  będą mocno ograniczone, wydawane będą na 

małych obszarach i będą miały 5-cio letni okres ważności. Pod zabudowę będą wyznaczone 

niewielkie tereny, bilanse muszą się oprzeć na terenach już zajętych pod zabudowę, prognozie 

demograficznej dla Gminy, a te w rzadko której gminie w Polsce są bardzo pozytywne, mało 

prawdopodobne jest, aby można ich było wyznaczyć tyle, ile wpłynie wniosków, gdyż 

mieszkańcy składają wnioski pod zabudowę jednorodzinną „na zaś”. Wnioski do Planu 

ogólnego można składać do dnia 31.12.2024 r., więc czas jest dość długi, wszyscy powinni 

zdążyć ze składaniem wniosków, złożone wnioski będą analizowane i wstępnie będzie można 

powiedzieć na temat ich uwzględnienia, projekt Planu podlega opiniowaniu przez Gminną 

Komisję Urbanistyczno – Architektoniczną, Komisja Rady może się do tego odnieść, ale nie 

jest to organ, który jest wymieniony w ustawie, nowym organem do uzgadniania takich 

projektów jest Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi, gdyż obszary uzupełnienia zabudowy 

będą zawierały również grunty, które będą podlegały ochronie, w nowej sytuacji będzie tak, że 

jeżeli jakiś teren będzie w obszarze uzupełnienia zabudowy, to bez względu na klasę gruntu 

będzie tam można wydawać warunki zabudowy. Po uzyskaniu opinii i uzgodnień projekt będzie 

udostępniony dla mieszkańców, będą konsultacje społeczne, które będą trwały 28 dni, w czasie 

tych konsultacji będzie przeprowadzona dyskusja, spotkanie otwarte, miejsce w którym będą 

przeprowadzane konsultacje musi być dostępne dla osób niepełnosprawnych. Po konsultacjach 

powstaje raport z konsultacji, nie ma rozstrzygania uwag, jak było wcześniej, uwagi znajdą się 

w raporcie i to Rada rozstrzyga uwagi razem z dokumentem, który ma do uchwalenia. 

Pan S. Piersiak zapytał, jak będzie wyglądało wydawanie decyzji o warunkach zabudowy po 

przeprowadzeniu konsultacji, czyli od przyszłego roku, czy będzie to wiążące, czy będzie 

można nie wydać warunków zabudowy, jest jeszcze rok czasu działania na starych zasadach. 

Pani M. Przybysz – Ławnicka powiedziała, że czas jest do dnia wejścia w życie Planu ogólnego, 

jeżeli plan wejdzie wcześniej, to już od tego czasu, dodała że wiele samorządów zwraca już 

uwagę na to, że ten czas jest zbyt krótki i nie zdążą opracować Planu, dzieje się tak głownie 

dlatego, że Gminy nie mają wykonawców, ogłaszają po kilka przetargów i nikt się nie zgłasza. 

Na chwilę obecną nie ma takiej woli, gdyż jest to związane ze środkami z KPO, wydłużenie 

terminu skutkowałoby rezygnacją z tych środków.  



Pan S. Piersiak zapytał, czy jeżeli Plan nie będzie uchwalony, to czy Urząd ma obowiązek 

wydać warunki zabudowy. 

Pani M. Przybysz – Ławnicka powiedziała, że jeżeli po terminie do kiedy Gmina musi uchwalić 

Plan, a tego nie zrobi, czyli na chwilę obecną od 1.01.2026 r. jeżeli wpłynie wniosek o warunki 

zabudowy, czy cel publiczny, to Gmina nie będzie mogła zrobić nic, ani wydać decyzji, ani 

odmówić wydania decyzji, ponieważ nie będzie miała podstawy. 

Pan S. Piersiak powiedział, iż chodzi Mu o to, czy mimo że konsultacje będą już trwały Gmina 

będzie miała obowiązek wydać warunki zabudowy. 

Pani M. Przybysz – Ławnicka powiedziała, iż do czasu wejścia w życie Planu ogólnego 

wszystkie wnioski będą rozpatrywane na dotychczasowych zasadach, prowadzenie prac nad 

planem ogólnym, czy konsultacje nie wstrzymują procedury wydawania decyzji o warunkach 

zabudowy na dotychczasowych zasadach, pojawiły się wątpliwości dotyczące 

uprawomocnienia się takich decyzji. 

Pan S. Piersiak powiedział, iż mówi się, że pod zabudowę nie może być więcej nić 10 % 

powierzchni gminy, zapytał czy to prawda. 

Pani M. Przybysz – Ławnicka powiedziała, iż nie na ograniczeń procentowych, wszystko jest 

zależne od bilansów sporządzanych na etapie Planu ogólnego, jest to zależne od ilości 

mieszkańców, od prognozy demograficznej opublikowanej przez GUS, są wskaźniki 

rozporządzenia, wzory i na tej podstawie wszystko się wylicza.  

Pan S. Piersiak zapytał, czy ma to być wyliczane obszarowo, czy w przeliczeniu na ilość 

działek. 

Pani M. Przybysz – Ławnicka powiedziała, iż wyliczenia są obszarowe, ale w pierwszej 

kolejności jest przeliczenie na ilość mieszkańców, a liczba mieszkańców jest ściśle wyliczona 

przez GUS. 

Pan B. Kosowski zapytał co się zmienia w planach zabudowy zagrodowej. 

Pani M. Przybysz – Ławnicka powiedziała, iż jest to bardzo ważne pytanie, szczególnie na 

terenie wiejskim trudno rozróżnić zabudowę mieszkaniową i zagrodową, w związku z czym 

jeżeli nie będzie wniosku, to taka nieruchomość będzie przydzielona do takiej strefy jaka na 

danym terenie jest, ważnym jest to, co jest wpisane w dokumentach dotyczących gruntów, np. 

czy jest oznaczony symbolem „B”, czy np. „Br”, dodała iż warunki zabudowy będą musiały 

być wydane zgodnie ze strefą, w jakiej się dana nieruchomość znajduje. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż zbliża się pora spotkania na temat Planu ogólnego 

w sali teatralnej, wszyscy muszą się tam przemieścić, w związku z czym zaprasza obecnych na 

sali oraz mieszkańców do udania się do sali teatralnej, gdzie również będzie można zadawać 

pytania. Pan Przewodniczący uznał punkty czternasty i piętnasty za wyczerpane. 

 

Ad. 16 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął VIII sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1500 do godz. 1644.   
 

Protokołowała: Teresa Nowicka 
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